
©KURIR
časopis kolektiva industrije motornih vozil

NOVO MESTO 
18! okt. 1979 

leto Vlil. št* 13

Šport, aktivna rekreacija delovnli ljudi, dobiva vse večji pomen v naši delovni organizaciji, kar je prav gotovo razveseljivo. Vzpodbudno 
pa je tudi, da se v rekreacijo prav tako številno kot moški vključujejo tudi ženske, ki so na sindikalnih športnih igrah v atletiki zasedle 2. 
mesto. Želja nas vseh je, da rekreacija v našem kolektivu še bolj zaživi in postane še bolj množična!

Aktivna rekreacija postaja 
pomemben del našega življenja
Vedno večje število delovnih ljudi, zaposlenih v naši DO, 
se aktivno vključuje v rekreacijo. Odraz tega je bil tudi 
naš prvi športni dan, ki je kljub slabemu vremenu zvabil 
na športna prizorišča veliko število tekmovalcev in gle
dalcev. Prvi prehodni pokal: izenačeni ekipi DSSS.

V soboto, 6. oktobra, je 
kljub nepričakovanemu dežju 
bilo na športnih igriščih v No
vem mestu precej živahno. De
lavci — športniki vseh tozd naše 
delovne organizacije so se zbrali 
na prvem športnem srečanju 
Industrije motornih vozil, ki ga 
je razpisala komisija za šport in 
rekreacijo pri konferenci OOS. 
V razpisanih sedmih športnih 
disciplinah se je prijavilo preko 
100 ekip iz vseh tozd, razen 
ZIF Ljubljana in tozd Tovarna 
oken in kovinske galanterije 
Šmarje ta. Po celodnevnih na
pornih borbah so se sodelujoči 
zbrali v hotelu Metropol na sve
čanem sklepu in razglasitvi naj
boljših ter podelitvi priznanj.

Srečanje je bilo organizirano 
zato, da se delavci iz različnih 
sredin srečujejo in se v športnih 
nastopih tudi marsikaj pogo
vorijo o svojih vsakdanjih_prob- 
lemih. Hkrati je bila to tudi 
prva priprava tako v organizacij

skem kot v tekmovalnem smislu 
za organizacijo in izvedbo 15. 
športnih iger delavcev motorne 
industrije Jugoslavije, katere 
prireditelj je prav naša delovna 
organizacija. V nadaljevanju sle
dijo podrobnejši rezultati in 
opisi posameznih panog.

MALI NOGOMET

Mali nogomet je še vedno 
zelo atraktivna športna panoga, 
saj so se kljub temu, da je že 
navsezgodaj pričelo neus
miljeno deževati in je bil teren 
pdn luž, zbrale prijavljene 
ekipe in pričele tekmovati.

Dež ni prenehal padati vse tja 
do konca tekmovanja, tako da 
so bili tisti tekmovalci, ki so 
dosegli višje uvrstitve, ta dan 
večkrat mokri. Kvaliteta je bila 
na solidni višini, dobro razpolo
ženje in športno vzdušje pa je 
pripomoglo, da je bilo tekmo
vanje s finalno tekmo med

dvema najboljšima ekipama: 
Proizvodnjo V - TOZD TA in 
Montažo novih Unij — TOZD 
TA, uspešno zaključeno ob 
spodbujanju gledalcev.

Rezultati: četrt finale Proiz
vodnja V : TOZD Podgotje 5:1; 
Proizvodnja II : TAP Brežice 
6:7 (sedemmetrovke); TOZD 
RI: Tovarna prikolic 0:2; Mon
taža novih Unij: TSO Beli Mana
stir 2:1; Polfinale Proizvodnja 
V : TAP Brežice 3:0; Tovarna 
prikolic : Montaža novih linij 
3:2.

Končni vrstni red: 1. Proiz
vodnja V, 2. Montaža novih 
linij, 3. Tovarna prikoUc, 4. 
TAP Brežice, 5. Podgoije, 6. 
TSO Beli Manastir, 7. Razvojni 
inštitut, 8. Proizvodnja II, 9. 
Proizvodnja IV, 10. Materialni 
oddelek, 11. Proizvodnja I, 12. 
Tovarna opreme Črnomelj, 13. 
Tehnoservis, 14. Proizvodnja 
III, 15. DSSS, 16. Commerce.

KEGLJANJE
Prijavljene ekipe so nastopale 

v borbenih igrah, kar je še pove
čalo privlačnost tekmovanja. 
Tekmovalno vzdušje je bilo 
izredno, saj je bilo navijanja na

pretek. Slabo vreme je večji del 
gledalcev in tekmovalcev zva
bilo v zaprte, tople prostore, 
kjer so se lahko malo pogreli in 
nato še bolj spodbujali svoje 
tovariše.

Rezultati: 1. Materialni od
delek 498 kegljev, Tehnoservis 
462 kegljev, Proizvodnja III 
437 kegljev, Tovarna opreme 
Črnomelj 418 kegljev, Com
merce 405 kegljev, Obrat Suhor 
405 kegljev, Proizvodnja II395 
kegljev, Proizvodnja IV 392 
kegljev, Razvojni inštitut 388 
kegljev, DSSS 362 kegljev. To
varna prikoUc 319 kegljev. To
varna opreme Mirna 313 keg
ljev, TAP Brežice 301 kegelj, 
Proizvodnja V 276 kegljev.

STRELJANJE
Tekmovanje seje odvijalo na 

streUšču športne dvorane Ma^ 
rof. Ta športna zvrst ne pozna 
bučnega spodbujanja in navi
janja, saj morajo imeti strelci 
mir in zbrano roko, da lahko 
zadenejo svoje „desetke” in 
„devetke”. Ob takih tekmo
vanjih se sliši le pridušen pok 
puške ob sprožitvi in kovinski 
zvok zrna, ko se zabije v tarčo.

Rezultati: 1. Tehnoservis
688 krogov, 2. DSSS 650 kro
gov, 3. Commerce 543 krogov 
4. TAP Brežice 541 krogov, 5 
Montaža novih linij 436 krogov

(Nadaljevanje na 2. str.]
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6. Proizvodnja V. 433 krogov,
7. Proizvodnja IV. 420 krogov,
8. Proizvodnja III. 414 krogov,
9. Tovarna opreme Mirna 410 
krogov, 10. Materialni oddelek 
409 krogov, 11. Tovarn a priko
lic 374 krogov, 12. Obrat Suhor 
358 krogov. 13. Proizvodnja II. 
328 krogov.

Največ so pripomogli k uspe
hu svoje ekipe Stane Goltez — 
177 krogov, Slavko Gradišar - 
174 krogov, oba Tehnoservis; 
Marjan Vehar 172 krogov, Fe
renc Bančov 170 krogov, oba 
DSSS.

NAMIZNI TENIS
,,Ping-pongarji” 

so se srečali v mali dvorani 
športne dvorane Marof in tudi 
uspešno odigrali predvidena sre
čanja. Zadovoljivo je, da so se 
tega tekmovanja udeležili tudi 
nekateri delavci, ki jim je to 
dejansko samo hobi oz. zato, da 
so lahko izpopolnili nastale 
vrzeli v ekipah svoje tozd. S 
tem pa ni bilo tekmovanje nič 
manj borbeno in privlačno. Naj
več znanja in spretnosti v igri z 
belo žogico so pokazali delavci 
DSSS, Razvojnega inštituta in 
Tovarne opreme Črnomelj.

Rezultati: polfinale tozd
Razvojni inštitut : tozd Com
merce 3:0; DSSS : Tovarna 
opreme Črnomelj 3:0; finale 
DSSS : tozd Razvojni inštitut 
3:0.

Končni vrstni red: 1. DSSS,
2. Razvojni inštitut, 3. Tovarna 
DSSS : Tovarna opreme Črno
melj 3:0; finale DSSS : tozd 
Razvojni inštitut 3:0. Proizvod
nja IV, 8. Proizvodnja V, 9. 
Tovarna opreme Mirna

ŠAH
Šahisti so se pomerili v mali 

dvorani Hotela Metropol. V

šahu je nastopalo sedem ekip 
kljub temu, da jih je bilo prijav
ljenih 13. Igrali so ekipno vsak 
z vsakim, najboljše znanje pa je 
pokazala proizvodnja IV tozd 
TA.

Končni vrstni red: 1. Proiz
vodnja IV — 19 točk, 2. Mon
taža novih linij — 16,5 točk, 3. 
DSSS - 15 točk, 4. Tovarna 
opreme Črnomelj — 13 točk, 5. 
Materialni oddelek — 6,5 točk, 
6. Commerce — 6 točk, 7. To
varna prikolic — 6 točk.

ODBOJKA
Organizacijski odbor in vod

stvo tekmovanja je imelo največ 
nevšečnosti s tekmovanjem v 
odbojki zaradi slabega vremena 
V primeru dežja bi moralo biti 
tekmovanje v športni dvorani 
Marof, žal pa je vodstvo dvo
rane oddalo prostore drugemu. 
Po uspešnih intervencijah smo 
prestavili tekmovanje v telovad

nico osnovne šole Grm, katere 
pokrovitelj je naša DO. Z majh
no zakasnitvijo se je tekmova
nje kljub vsemu uspešno pričelo 
in tako tudi zaključilo. Tudi tu 
je bilo obilo navijanja in spod
bujanja predvsem za slabše 
ekipe, kar je normalna reakcija 
publike. Najkvalitetnejša tekma 
je bila polfinalna tekma med 
DSSS in TAP Brežice.

Rezultati: polfinale Com
merce : ProizvodnjaII 2:0; DSS 
: TAP Brežice 2:0, finale DSSS 
: Commerce 2:0.

Končni vrstni red: 1. DSSS, 
2. Commerce, 3. TAP Brežice, 
4. Proizvodnja II, 5. Tehno
servis, 6. Proizvodnja I, 7. 
Montaža novih linij, 8. Mate
rialni oddelek, 9. Tovarna pri
kolic N. m., 10. Proizvodnja III.

VLEČENJE VRVI
Disciplina, ki pri nas ni tako 

razširjena, je vzbudila precej

zanimanja in spodbujanja za 
nastopajoče, žal pa moramo 
ugotoviti, da se je od 17 prijav
ljenih ekip udeležilo tekmo
vanja le sedem ekip. Tekmo
vanje je kljub temu pokazalo, 
da ima ta športna zvrst dovolj 
privržencev in da bi jo bilo 
dobro vključiti v vsakodnevne 
aktivnosti naših delavcev v 
odmorih med delovnim časom. 
Največ moči in spretnosti je 
pokazala ekipa Montaže novih 
linij, ki je v finalu dvakrat po
tegnila ekipo Commerce.

Rezultati: polfinale Com
merce : DSSS 2:0; Montaža 
novih linij : Tovarna prikolic 
2:0.

Končni vrstni red: 1. Mon
taža novih linij, 2. Commerce,
3. Tovarna prikolic, 4. DSSS, 5. 
Tovarna opreme Mirna, 6. Teh
noservis, 7. Proizvodnja II.

Vse prvoplasirane ekipe v 
posameznih panogah so dobile 
pokale v trajno last, drugo in 
tretje plasirane ekipe pa di
plome. Tako so prejele pokale 
naslednje ekipe:

— kegljanje: Materialni od
delek tozd TA,

— mali nogomet: Proizvodnja 
V. tozd TA,

— streljanje: tozd Tehno
servis,

— šah: Proizvodnja IV. tozd 
TA,

— vlečenje vrvi: Montaža 
novih linij tozd TA,

— namizni tenis: DSSS,
— odbojka: DSSS.
Vse ekipe so se hkrati borile 

tiJi za veliki prehodni pokal 
IMV, ki ga je letos osvojila ize
načena ekipa delovne skupnosti 
skupnih služb pred tozd Com
merce in Montažo novih linij.

SKUPNI VRSTNI RED: 1. 
DSSS - 74 točk, 2. tozd Com
merce — 72 točk, 3. Montaža 
novih linij tozd TA — 63 točk,
4. tozd Tovarna prikolic N. m.
— 60 točk, 5. tozd Tehnoservis
— 59 točk, 6. Proizvodnja II. 
tozd TA — 53 točk, 7—8. Mate- 
ralni oddelek tozd TA in tozd 
TAP Brežice — po 44_točk, 9. 
tozd Tovarna opreme Črnomelj 
43 točk, 10-11. Proizvodnja 
IV. in Proizvodnja V. tozd TA
— 40 točk, 12. tozd Razvojni 
inštitut — 35 točk, 13. Proiz
vodnja 111. tozd TA — 34 točk, 
14. tozd Tovarna opreme Mirna

— 33 točk, 15. Proizvodnja I. 
tozd TA - 18 točk, 16. To
varna Suhor tozd TA — 17 
točk, 17. tozd Podgorje Šent
jernej — 13 točk in 18. tozd 
TSO Beli Manastir - 18 točk.

Ocenjujemo, da je naše prvo 
športno srečanje kljub raznim 
nevšečnostim uspelo, kar kaže 
na to, da so taka srečanja po
trebna. Tu naj hkrati pouda
rimo, da smo v naše igre vklju
čili tudi delavce, ki niso člani

(Nadaljevanje na 3. str.)
Pomočnik gene ranega direktorja ing. Valentič je ob zaključku na
šega prvega športnega dne podelil pokale in priznanja najboljšim.
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našega kolektiva, pa vendar ži
vijo in delajo v IMV pri novih 
investicijskih posegih in izgrad
nji. Tudi to je ena izmed oblik 
vključevanja delavcev — teren- 
cev, ker pravzaprav živijo daleč_ 
od svojega doma in se preveč
krat počutijo prepuščeni sami 
sebi in odmaknjeni od druž
benih dogajanj.

Pohvaliti je treba tudi razu
mevanje vodstev tozd, ki so 
kljub naknadni angažiranosti za 
dokončanje plana proizvodnje 
omogočila delavcem udeležbo 
kljub temu, da so morah neka
teri oddelki in proizvodnje de
lati v prvi izmeni. Zelo pozi
tivno je potrebno oceniti tudi 
aktivno udeležbo nekaterih 
vodstvenih delavcev in vodil
nega delavca, kar vse prispeva k 
boljšemu spoznavanju in huma
nizaciji vseh delavcev v združe
nem delu.

Na končuje potrebno pohva
liti in izreči priznanje našim 
delavcem za uspešno angaži
ranje in organizacijo pred in 
med samim tekmovanjem, ki so 
uspešno opravili številne naloge 
kot odgovorni voditelji za posa
mezne športne panoge.

Srečanje je tudi pokazalo, da 
vlada dovolj velik interes naših 
delavcev za tovrstne aktivnosti, 
saj športna rekreacij a krepi telo, 
podaljšuje življenjsko dobo, 
preprečuje bolezni, kar vse sku
paj prispeva k boljšemu počutju 
tako na delovnem mestu kot 
izven njega. To pa je hkrati tudi 
eden izmed dejavnikov, da 
bomo bolje delali in povečali 
produktivnost dela in imeli 
manj bolezenskih izostankov.

Zahvaljujemo se vsem udele
žencem za sodelovanje z željo, 
da se v prihodnje udeleži takih 
in podobnih srečanj še več de
lavcev IMV. Predvsem pa smo 
bili veseli, da smo v naši sredini 
lahko pozdravili ekipe iz naše 
najbolj oddaljene tozd Beli 
Manastir! Iskreno želimo, da bi 
se naslednje leto udeležili tova
riši iz tozd Beli Manastir našega 
skupnega športnega dneva v še 
večjem številu!

JOŽE TURK

V skoku v višino je bil Andrej Bajt med najboljšimi, in sicer na 3. mestu - preskočil je 165 cm.

Zdrav duh v zdravem telesu
DELAVSKE ŠPORTNE IGRE: spet nekaj prijetnih 
presenečanj — Nadaljujmo s telesnim razgibavanjem 
za boljše zdravje, večjo delovno sposobnost in osebno 
zadovoljstvo! Stalna telesna aktivnost zagotavlja tudi 
daljše življenje.

Naši športniki so se še enkrat iz
kazali, saj so na delavskih športnih 
igrah 79 v atletiki osvojili odlična 
mesta. Moški v skupni uvrstitvi so 
zasedli prvo mesto; presenetila in 
razveselila pa nas je ženskaekipa, ki 
je osvojila 3. mesto.

Poglejmo rezultate v posameznih 
disciplinah:
ATLETIKA

ŽENSKE - tek na 60 m: Ivanka 
Kumelj 3. mesto,

tek na 400 m: Vida Benedik 2. 
mesto, Silva Marzelj 7. mesto,

skok v višino: Danica Jankovič 5. 
mesto,

skok v daljino: Martina Udvanc 2. 
mesto,

met bombe v cilj: Zlata Kotnik 5. 
mesto,

štafeta 4 x 60 m: IMV 3. mesto.

MOŠKI - tek na 100 m: Jože 
Bradač 2. mesto, Zvone Pavlin 3. 
mesto;

tek na 1000 m: Zvone Gimpelj 1. 
mesto, Branko Granda 3. mesto;

skok v višino: Andrej Bajt 3. 
mesto, Franc Les 7. mestom

skok v daljino: Brane Strumpelj 
1. mesto, Bojan Jenkole 11. mesto, 
Vinko Škof 13. mesto;

met bombe v cilj: Ignac Turk 8. 
mesto, Darko Marolt 17. mesto;

štafeta 4 x 100 m: IMV 1. mesto.

KROS
Z velikimi napori sestavljena 

ekipa IMV je tudi v krosu osvojila 
nekaj dobrih mest

ŽENSKE - grupa A: 1. mesto 
Vida Benedik, 4. mesto Vlasta Hro
vat

grupa B: 4. mesto Ivanka Kumelj.
Ekipno: 1. Krka, 2. IMV, 3. Pio

nir.
MOŠKI — grupa A: 2. mesto 

Zvone Gimpelj, 7. mesto Branko 
Špan;

grupa B: 6. mesto Jože Turk, 9. 
mesto Kosta Lazetič, 10. mesto 
Miro Jasnič.

Ekipno: 1. Iskra Šentjernej, 2. 
Pionir, 3. IMV.

BALINANJE
V balinanju je letos presenetilo s 

prvim mestom Društvo upokojencev 
pred Tovarno zdravil Krka. Naša 
ekipa je zasedla 5. do 7. mesto, sku
paj z Železničarjem in Novoteksom.

ODBOJKA
Letos moramo pohvaliti žensko 

ekipo IMV, ki z redno aktivnostjo 
dosega vedno boljše rezultate, saj sta 
pred njo samo ekipi Krke in Pio
nirja.

Med moškimi je letos slavila ekipa 
Pionirja pred Novoteksom in Novo- 
lesom, mi pa smo se uvrstili slabše 
kot preteklo leto in osvojili 6. 
mesto.

MALI NOGOMET
Tekmovanje seje odvijalo po sku

pinah samo v jesenskem delu, ne pa 
tako kotprejšnjaleta, koje bilo raz
deljeno tekmovanje na pomlad in 
jesen. Presenetile so ekipe manjših 
delovnih organizacij, medtem ko so 
nekatere ekipe, ki so imele v prej
šnjih letih veliko uspehov razo
čarale, med njimi tudi ekipa IMV. 
Zmagala je Iskra Šentjernej pred 
Pionirjem in Iskro - Ela. Naši fantje 
so zasedli 8. mesto.

V prihodnje si lahko želimo 
le še to, da bi rekreacija postala 
aktivnost, ki bi se jo udeležilo 
še več naših delavcev in delavk, 
saj vsi vemo, kako pomembno 
vlogo ima telesna aktivnost v 
današnjem hitrem tempu življe
nja.

' " /»li j* i

Naša štafeta na 4x100 m je zasluženo osvojila odlično 1. mesto s časom 46.

OBV'ESTILO
Delavci in delavke, čla

ni obeh brežiških kolek
tivov IMV, udeležite se 
rekreativnega kegljanja, 
ki je vsako sredo od 18. 
do 2G. ure v Čateških 
Toplicah!
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Uspeh zaradi velike prizadevnosti, 
odgovornosti vseh in discipline

Akcijo NNNP smo uspešno izpeljali ob odlični udeležbi vseh služb in enot, ki so bile 
na vajo poklicane - Načrt za bodoče: naš teden ljudske obrambe in družbene samo
zaščite tik pred vsakoletnim programom „Nič nas ne sme presenetiti!"

Množična akcija NNNP, kije potekala po vsej naši republiki, je 
uspešno zaključena. Tudi v naši DO lahko trdimo, da smo akcijo 
uspešno načrtovali in prav tako tudi izvedli. Akcija, ki je imela 
predvsem politično-mobilizadjski pomen in je vzporedno krepila 
moralnopolitične vrednote in zavest delovnih ljudi in občanov, je 
vsekakor veliko prispevala k nadaljnjemu poglabljanju zasnove 
'»plošne ljudske obrambe in družbene samozaščite ter k njenemu 
podmžbljanju.

Kako je akcija potekala v 
naši DO? O tem smo povprašali 
tov. Ivana Tovšaka, ki je pove
dal:

„Po splošni oceni je letošnja 
republiška akcija krepitve ob
rambno varnostnega sistema 
pod geslom Nič nas ne sme pre
senetiti v naši delovni organi
zaciji v popolnosti uspela. Po
buda, ki jo je dal svet za LO in 
DS pri predsedstvu konference 
SZDL Slovenije v januarju, je

naletela na vsestransko razume
vanje in pripravljenost delovnih 
ljudi. Pripomogla je, da ob
rambo in družbeno samozaščito 
še bolj približamo in vključimo 
v naše vsakdanje življenje, da 
obe resnično zaživita v praksi in 
postaneta sestavni del vsak
danjih hotenj, nalog in dejav
nosti na naših delovnih mestih.

Čeprav smo občinska navo
dila za pripravo in potek akcije 
prejeli šele konec aprila, smo se

priprav in dela lotili sami že v 
marcu. Izvedli smo pouk z 
vsemi enotami civilne zaščite, 
organizirali smo tekmovanje 
ekip prve medicinske pomoči v 
TOZD IMV s sedežem v Novem 
mestu, organizirali „poskusno 
mobilizacijo” in pregled vseh 
enot civilne zaščite ter pred
vajali filme s področja civilne 
zaščite. Praktično smo pripra
vili enote civilne zaščite za 
končno vajo že v prvi polovici 
letošnjega leta. Pri tem smo 
morali upoštevati tudi dejstvo, 
da se velika večina naših delav
cev razen dela v tovarni ukvarja 
tudi z delom na kmetiji.

Z določenim številom pri
padnikov narodne zaščite je bil 
izveden pouk v juliju. Ti so so
delovali in izvajali določene na- 

loge ob IV. srečanju delavcev 
IMV 21. julija 1979 pri Miklav
žu na Gorjancih.

Na vajo smo 
se pripravljali 

vse leto
Enota teritorialne obrambe 

je izvedla pouk v septembru, le 
nekaj dni pred dnevom izva
janja vaje.

Že samo iz navedenih priprav 
lahko sklepamo, da smo se na 
vajo pripravljah vse leto z manj
šo ali večjo vnetostjo.

Na ravni DO smo v maju 
izdelali enoten program akcije 
in ga dostavili vsem TOZD in 
DSSS. Predhodno je bil na ravni 
DO sestanek vseh članov od
bora za LO in DS iz TOZD, kjer 
smo se pogovorili o načinu izva
janja te akcije. Tako izdelan 
program ni imel za cilj enotnega 
programiranja akcije in njenega 
izvajanja, ampak je samo naka
zoval nekatere probleme s tega 
področja, ki so približno enaki, 
a naj bi jih rešili. Moram pouda
riti posebnost te akcije: bila je v 
tem, da je vsebina programa 
bila prepuščena TOZD in KS. 
Same so izbrale in določile, kaj 
je po mnenju delovnih ljudi in 
občanov v njihovih sredinah 
najbolj primemo za preverjanje 
in kar bo dalo najboljše rezul
tate. To je bila novost pri pro
gramiranju in izvajanju tovrst
nih akcij, saj smo doslej dobi
vali od pristojnih občinskih, 
organov redno bolj podrobne 
naloge. Izdelali smo samostojen

program, ki je bil usklajen s se
danjimi možnostmi in potekom 
obrambnih priprav v naši DO.

Naš program lahko razdelimo 
na dva dela: prvi je aktiviranje 
vseh enot civilne zaščite, na
rodne zaščite in teritorialne 
obrambe, drugi del pa obsega 
preverjanje delovanja vseh ob
rambnih struktur v praktičnih 
akcijah. Program je bil tako za
stavljen, da prikaže, kaj je v to
varni že narejenega na področju 
obrambnih priprav, kako se 
posamezne obrambne strukture 
lahko tesno povežejo s potre
bami in zahtevki proizvodnje in 
zagotovijo večjo varnost zapo-‘ 
slenih. Ugotoviti je bilo treba 
seveda tudi pomanjkljivosti se
danje organizacije LO in DS, 
kaj spremeniti, dopolniti in na
rediti, da obramba in družbena 
samozaščita dejansko postaneta 
sestavina našega vsakdanjega 
ravnanja pri delu in opravljanju 
delovnih nalog. Vse obrambne 
strukture bi se tako bolje med
sebojno seznanile, uskladile 
programe in delo, z njihovimi 
možnostmi in delom pa bi se
znanile tudi vse vodilne de
lavce.”

Kako je bilo z 
udeležbo v času vaje?

„Po številu udeležencev, času 
trajanja (vaja se je
začela že 28. 9. 1979 ob 23.15' 
in je trajala do 29. 9. do 13. 
ure), po vsebini in načinu izva
janja je bila to naša doslej naj
večja in najbolj sistematična 
preizkušnja stanja obrambnih 
priprav v delovni organizaciji. 
Čeprav še nismo opravili vseh 
temeljitih analiz, lahko oce
nimo, da nam je vaja uspela. 
Takšno mnenje je vladalo pri 
pripadnikih naših enot CZ, NZ 
in TO, kakor tudi pri vodilnih 
delavcih na čelu z generalnim 

direktorjem, ki so budno 
spremljali potek vaje od za
četka do konca in posamezne 
akcije podrobno komentirah.”

In kaj je vaja 
pokazala?

„Vse naše enote so dobro 
organizirane in seznanjene s 
svojimi nalogami. Od enot ci
vilne zaščite niso bile vse enako 
angažime ah pa je njihovo delo 
potekalo bdj neopazno (enota 
za vzdrževanje reda, enote NZ, 
TO), ker je to pač način in ob
lika opravljanja njihovih nalog. 
Moramo pa poudariti, da smo

Posnetek je iz Tovarne prikolic v Brežicah, kjer so se prav tako 
uspešno vključili v akcijo in jo uspešno zaključili.

NNNP v Brežicah
V Brežicah zaključni dan akcije „Nič nas ne sme 

presenetiti" niso pričakali nepripravljeni. Zato so v 
soboto učinkovito ukrotili požar v skladišču brežiške 
Agrarije, ki je nastal kot posledica bombnega nrpada 
Kljub težavnim pogojem, saj je gorelo na več mestih 
hkrati, so bili tudi ranjenci kmalu na varnem. Tudi časa 
za predah ni bilo, ker se je kadilo že tudi iz zgradbe 
tovarne avtomobilskih prikolic Brežice. Gasilska enota in 
ekipa prve pomoči IMV sta tudi tukaj pokazali, kako je 
treba v takih trenutkih ukrepati. Tudi tehnično reševalna 
ekipa in možje iz narodne zaščite so prispevali svoj delež 

Zato lahko z gotovostjo trdimo, da je akcija uspela. 
Uspeh pa ni bil naključen, ampak plod dolgotrajnejših 
priprav. Pohvaliti je treba tudi kurirsko službo, ki je vse 
presenetila s svojo učinkovitostjo.

, ERNEST SEČEN
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Naša enota teritorialne obrambe je bila že pred pričetkom akcije NNNP v taboru v Stopičah na 
rednem vsakoletnem pouku, kjer so borci obnavljali svoje znanje. Naše fante moramo pohvaliti, saj sc 
bili v Stopičah med najboljšimi!

večjo pozornost že pri izdelavi 
programa vaje posvetili enoti 
prve medicinske pomoči (trojke 
so mrežasto razporejene v to
varni, zadolžene so z omaricami 
za prvo pomoč in nudenje prve 
pomoči delavcem, ki se poško
dujejo pri delu), gasilski enoti 
(posebno pogojem ob potrebi 
po hitri intervenciji in uporabi 
pripomočkov za gašenje požara 
iz skladišča gasilske opreme), 
delu komunalnega oddelka 
(hitra izključitev električnega 
toka in drugih napeljav v to
varni ob primeru požara ali 
druge nujne potrebe) in od
delka za opazovanje, javljanje, 
obveščanje in alarmiranje (pre
nos in slušnost signalov za ne
varnost v proizvodnih prosto
rih, organizacija in izvajanje 
telefonske, radijske in kurirske 
zveze v tovarni).

Vse te enote so uspešno delo
vale in naloge v celoti izpolnile. 
Najbolj opazljivo in uspešno 
delo je bilo delo pri enoti prve 
medicinske pomoči. Ta enota je 
bila res najbolje strokovno 
usposobljena in opremljena, se 
je pa tudi najbolj aktivno vklju
čila v naše vsakdanje delo v 
tovarni. Posebno opazno je delo 
članic trojk prve medicinske 
pomoči — delavk v neposredni 
proizvodnji. Za tako prizadevno 
in uspešno delo je štab za CZ

skupščine občine Novo mesto 
podelil priznanje Mariji Jordan, 
Anici Klemenčič iz TP in Slavki 
Ucman iz TA. Rezultati dela te 
enote so bili vidni tudi na sami 
vaji že od pregleda stanja v vseh 
omaricah za prvo medicinsko 
pomoč pa vse do „oskrbe” 
ranjencev na sanitetni postaji 
TOZD TP in TA, kakor tudi pri

evakuaciji v ambulanto. Videli 
smo praktično sodelovanje med 
enoto prve medicinske pomoči 
CZ in našo ambulanto. Želimo 
to sodelovanje nadaljevati in bi 
strokovna pomoč osebja iz naše 
ambulante lahko tudi pripo
mogla k še boljšemu delovanju 
trojk prve medicinske pomoči v 
tovarni.

Marsikoga in marsikaj 
moramo pohvaliti

Vsi udeleženci vaje NNNP so 
pokazali veliko prizadevnosti, 
odgovornosti in disciplinira
nost. V ilustracijo naj navedem 
samo nekatere podatke: vaje se 
je udeležilo 92% pripadnikov 
teritorialne enote, 85 % pripad
nikov civilne zaščite in 77 % 
pripadnikov narodne zaščite. 
Večina odsotnih je opravičeno 
izostala zaradi bolezni, bolniške 
in drugih razlogov. Na vajo pa 
so prišli celo delavci, ki delajo 
zaradi bdezni skrajšan delovni 
čas, eden pa se je udeležil vaje, 
čeprav je imel v družini smrtni 
primer, za kar bi bil opravičeno 
odsoten. Vse to potrjuje, daje 
bila moralnopolitična priprav
ljenost na visoki stopnji.

Organizacijo LO in DS bo 
treba stalno dograjevati, dopol
njevati, če je potrebno pa tudi 
spreminjati v skladu z rastjo in s 
potrebami nove tovarne. Po
sebno velja to za enote prve 
medicinske pomoči in gasilske 
enote.

Potrebno bo še tesneje sode
lovati s tozd pri iskanju novih 
rešitev in za delo in opremljanje 
posameznih enot ustvariti večjo 
odgovornost vodilnih delavcev.

Opremo bomo 
morali dopolniti

Posebno pozornost bomo 
morali v bodoče posvetiti orga

nizaciji gasilske službe, kakšno 
je mesto in vloga v tej službi 
civilne zaščite. Praktično pre
verjanje in gašenje požara v TP 
in TA je pokazalo, da je prob
lem gasilski avtomobil, vendar 
bo treba še marsikaj spremeniti 
v sami organizaciji, da bo gasil
ska enota na takšnih vajah ali v 
primem dejanske potrebe lahko 
hitreje in bolj uspešno ukrepala.

Opremo nekaterih enot kot 
so gasilske, tehnično reševalne 
in še nekatere, bo treba prila
goditi potrebam za delovanje v 
okdju, kjer so ustanovljene. To 
velja zlasti za enote CZ, ki so 
ustanovljene v tozd TA in TP 
(vrsta gasilskih aparatov v od
nosu na vrsto požarov itd.).

Pravtako bomo morali prob
lemu vzgoje in izobraževanja n a 
področju LO in DS pokloniti 
večjo pozornost, zlasti na po
dročju družbene samozaščite. 
2-umo predavanje zanovozapo- 
slene delavce je le teoretičen 
prikaz LO m DS v naši DO. 
Samozaščito vzgojo moramo 
izvajati na praktičnih primerih 
v proizvodnji, na izvajanju prak
tičnih ukrepov.

Sedem posebnih 
izdaj KURIRJA

Posebnost na vaji je bila tudi 
dobra organizacija dela službe 
irformiranja. Izšlo je sedem 
posebnih izdaj glasila „Kurir”, 
od tega štiri številke v teku pri
prav, dve številki na dan izva
janja in ena številka po končani 
vaji. Tako so bili o vaji dobro 
obveščeni vsi zaposleni, po
sebno pa še neposredni udele
ženci vaje o teku priprav, kaj se 
dogaja na območju naše KS, 
kako vaja poteka odnosno je 
potekala v naši DO. Bistveno je,

(Nadaljevanje na 6. str.)
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Tudi na osnovni šoli Grm, katere pokrovitelj je IMV, so 
se uspešno vključili v akcijo NNNP. Pionirji so izdali 
posebno številko svojega gjasila, iz katerega objavljamo 
gornji prispevek.

1\
S

Novo mesto, 18. oktobra 1979 IMV KURIR 5



(Nadaljevanje s 5. str.)

da je bila informacija kratka, 
konkretna, ki je udeležence pri
pravljala in tudi usposabljala za 
izvajanje nalog in daje informa
cija prispela v roke delavcem. 
Skoraj ni bilo udeleženca vaje, 
ki posebne izdaje ne bi prebral 
in se • seznanil, kako poteka 
akcija. Tudi to je prispevalo, da 
je vaja uspela.

„Teden ljudske 
obrambe in družbene 
samozaščite v IMV"

Ni bil namen tega članka, 
da podrobno analiziram in oce
njujem potek te akcije v naši 
DO. Vse našteto je le posredo
vanje tistega, kar sem opazil 
sam, slišal od ostalih in izluščil 
iz zbranega materiala. Podrobne 
analize, ki bodo sledile v DPO, 
v odborih za LO in DS TOZD 
in drugih organih, bodo naka
zale še druge probleme, mnenja 
in predloge, ki nam bodo pod
laga pri izdelavi akcijskega pro
grama za odpravo pomanjklji
vosti v našem dosedanjem delu

V okviru akcije NNNP so tudi v tovarni prikolic gasilske enote dobro opravile svoje delo in hitro
pogasile požar.

in organiziranju obrambne in 
obrambnih priprav v naši de
lovni organizaciji. Akcijo NNNP 
bomo izvajali tudi naslednje 
leto. Do takrat imamo še dovolj 
časa, da ugotovimo dobre in 
senčne strani letošnjega pro
grama in izvajanja te akcije, da 
izdelamo še boljši in popolnejši 
program, ki bo pripomogel, da 
bo naslednja vaja še bolj dina
mična. uspešnejša in pokazala 
še bdjše rezultate kot letošnja.

In na kraju še nekaj. Ideja, ki

jo je izrekel tovariš generalni 
direktor Jurij Levičnik na enem 
izmed sestankov, da naj bi bil 
teden pred izvajanjem vaje 
NNNP teden ljudske obrambe 
in družbene samozaščite v naši 
DO, je zelo dobra. Mislim, da bi 
jo morali podpreti. Praksa je 
pokazala, da vse priprave pote
kajo najbolj intenzivno ravno ta 
teden in če je temu tako, zakaj 
tudi ne bi dobil takega na
ziva? ”

V tovarni avtomobilov je gorelo, seveda le v času akcije NNNP. 
Gasilska enota iz TA se je izkazala kot izuijena skupin, saj je požar 
učinkovito pogasila z gasilnimi aparati in z vodo.

- N

NNNP-letalski napad 
v občina Bežigrad

V akcijo NNNP je bila vključena tudi naša tozd ZIF 
Ljubljana. Akcija je bila predvidena na dan 29. in 30. 
september. Ker je naša tozd vključena v tri krajevne 
skupnosti, smo se zaradi tega odločili, da izdelamo 
program akcije samo v eni krajevni skupnosti zaradi 
premajhnega števila zaposlenih in zato, ker imamo v 
krajevni skupnosti Ivan Kavčič naše skladišče gotovih 
proizvodov. Naš načrt je obsegal zavarovanje skladišča 
pred letalskim napadom oz. pred neposrednim vdorom 
sovražnika v skladišče. Ekipe civilne zaščite in enota 
narodne zaščite so bile v stalni pripravljenosti, aktivne in 
se po programu naše krajevne skupnosti tudi odzvale in 
uspešno izvedle akcijo.

Vaja je dobro uspela tudi po zaslugi občinskega sveta 
sindikatov ter mnogih organizacij združenega dela. 
Končna ocena vaje je bila pravdobro, za kar gre največja 
zahvala dobro pripravljenim tečajem prve medicinske 
pomoči po krajevnih skupnostih in organizacijah 
združenega dela v občini Bežigrad.

NADA MARN
V________________________________________________ I___________ J

Delavske športne igre v Brežicah
S septembrom se je pričel jesen

ski del tekmovanj v okviru delavskih 
športnih iger občine Brežice. Med 
prvimi izmed naših so krenili v boj 
kegljači v disciplini .borbene igre”. 
Caka jih zelo težka naloga, kajti 
braniti morajo odličo 3. - 4. mesto, 
ki so si ga priborili v spomladan
skem delu.
Poudariti je treba, da brežiški 

IMV zastopa moštvo, ki je sestav
ljeno iz dveh tozd: tozd Tovarne 
avtomobilov Novo mesto, oddelek 
kovinskih delov Brežice, in tozd 
Tovarna avtomobilskih prikolic Bre
žice.

Ker IMV Brežice žal nima ženske 
ekipe, tekmuje delavka Ljubica 
Krajčič le med posameznicami. 
Spomladanski del je končala z 
veliko prednostjo pred zasledo- 
valkami in ima veliko možnost 
postati prvič prvak občinskih delav 
škili športnih iger.

Vrstni red po spomladanskem 
delu: moški - skupno - med 15. 
moštvi 3. — 4. mesto. Zenske — 
posamezno (18 tekmovalk): naša 
tekmovalka Krajčič je med njimi 
zasedla odlično 1. mesto.

ERNEST SEČEN
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Mladi nismo vedno dovolj prizadevni
Zveza socialistične mladine razvija vse organizacijske možnosti 

nam mladim tako, da omogoča vsestransko udejstvovanje najšir
šemu delu mladine, ki se želi in se je pripravljena boriti za napredne 
samoupravne socialistične cilje nasedanji stopnji socialistične revo
lucije. Prav tako pa ZSM ne sme biti samo politična organizacija, 
zaprta mladim z vso širino njihovih interesov, temveč moramo 
skozi njo mladi uveljavljati razne oblike povezovanja in uresniče
vanja samoupravnih socialističnih interesov mladih ljudi.

Vemo, da mora biti mladina 
napredna sila, pobudnik in ure
sničevalec večine akcij v vseh 
družbenih strukturah. Tako je 
rečeno, tako bi moralo tudi 
biti! Vendar, ali je resnično 
tako?

Menim, da z aktivnostjo mla
dine ne moremo biti popol
noma zadovoljni. Nismo zado
voljni, če pogledamo, kaj je na
rejeno in kaj vse bi še lahko na
redili. Zapažanje, da je mladina 
žal v veliki večini nezaintere
sirana za mnoga dogajanja v 
svojih sredinah, kjer živimo ali 
delamo, je velik problem. Naj
bolj bdeče pa je, da niti sami 
ne najdemo pravega vzroka za

to nezainteresiranost, za neak
tivnost Kako mladince in mla
dinke pritegniti v aktivnost, jim 
prebuditi zavest? Imeti mo
ramo svojo lastno, jasnejšo vi
zijo prihodnosti.

Verjetno je slaba informi
ranost eden izmed glavnih vzro
kov pasivnosti v vseh sredinah. 
Očitno bi bilo potrebno nekaj 
menjati v sistemu dela z mla
dinci, z njihovim udejstvo
vanjem.

Vemo, da smo osamosvojeni 
na papirju, vendar pa ni po
trebne množičnosti na delu in v 
akcijah.

In če tako delamo, si sami 
zapravljamo možnosti za širše,

hitrejše vključevanje v vse vrste 
družbenih odgovornosti in 
družbenega odločanja preko 
delegatskega sistema. Tudi mlad 
človek lahko, tako kot vsak 
drug, samo v življenjski praksi, 
v delu in v odgovornem odlo
čanju preverja samega sebe, 
svoje ideje in spodbude, pravil
nost svojih stališč, pa tudi re
alne možnosti in sposobnosti 
družbe. Brez take družbene 
odgovornosti in brez takega 
preverjanja v praksi se bo vsako 
mladinsko gibanje izgubilo v 
morju besed.

Mladinci, mladinke — naša 
naloga je resnično velika. Tisto, 
kar lahko dosežemo in kar smo 
ddžni milijonom žrtev, ki so 
dali svoja življenja v prepri
čanju, da so se borili za pra
vično stvar in za pravično pot 
je to, da si prizadevamo biti 
pravični in polni volje, pa ven
dar do skrajnosti odločni pri 
odpravljanju napak. Tovariš 
Tito je na XI. kongresu Zveze

Tudi naSe uredništvo se je uspešno vključilo v akcijo. Izdali smo kar sedem izrednih številk „Kurirja”, 
kije sproti obveščal udeležence akcije o njenem poteku.

Ekipe prve pomoči v IMV so že večkrat pokazale svoje znanje in spretnost in dobile že več priznanj. 
Tudi v tej akciji, ki smo jo uspešno z aključih, so se spet izkazale.

komunistov Jugoslavije povedal 
tudi tole:

„Globoko verujem v naše 
m’ade generacije. Prepričan 
sem, da bo naša mlada genera
cija dostojno in pogumno nada
ljevala revolucionarno pot.. .” 

Zato se moramo zavedati, da 
vse pomanjkljivosti in vse ovire 
čimhitreje odpravimo, da se 
mladi postavimo v središče 
družbenega dogajanja in v vse 
procese družbenih sprememb.

Problemi mladega človeka 
pri vključevanju 

v družbeno reprodukcijo
Pomembna naloga politič

nega sistema socialističnega 
samoupravljanja je vključevanje 
mladih v družbeno reproduk
cijo. Pri tem seveda ne moremo 
čez dejstva, da se mladi pri tem 
srečujemo s težavami, z objek
tivnimi ali subjektivnimi. Pred
vsem so težave z različnimi gra
divi, ki so preveč strokovno in 
nerazumljivo obrazložena za 
mladega delavca. Poznamo tudi 
nerazumevanje starejših gene
racij ter posameznikov. To so 
težave, ki se nahajajo izven 
osnovne organizacije in ki one
mogočajo mlademu človeku 
uresničevanje osebnih in druž
benih interesov v skladu s poli
tiko samoupravnega socialistič
nega sistema.

Obstajajo tudi težave in 
problemi v sami mladinski orga
nizaciji. To je predvsem neza
dostna pobuda mladih za vklju
čevanje v družbeno življenje. 
Če je mlad človek zainteresiran 
za aktivno delo, je to ponavadi 
samo v dejavnostih, v katerih so 
male možnosti za aktivno poli
tično delovanje. Take dejav
nosti so n. pr. šport in rekre
acija. V takih dejavnostih so 
ponavadi aktivirani predvsem 
mladi ljudje, manj pa je starej
ših članov kolektiva. Mislim, da 
to ni problem samo naše organi
zacije, temveč velike večine.

Kaj lahko naredimo?
Da bi mladina lahko sodelo

vala pri uresničevanju skupnih 
interesov socialistične družbe, 
se mora znati bojevati za uresni
čevanje potreb delavskega raz
reda. Mora se izobraževati, 
predvsem idejno-pditično, kar 
je potrebno predvsem za aktiv
no in enakopravno sodelovanje 
pri uresničevanju skupnih na
log. Treba je nenehno sprem
ljati razvoj mladincev ter usmer
jati njihovo dejavnost. Priprav
ljati se moramo na enakopravno 
sodelovanje pri reševanju naj
pomembnejših problemov na 
vseh ravneh. Predvsem pa je 
potrebna dobra informiranost, 
pravočasno dobivanje gradiv ter 
pravočasno seznanjanje mladih 
s problemi, ki nastajajo.

NADA MARN
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Pevci spet pridno vadijo
Jesen je tisti letni čas, v 

katerem ponovno zaživijo razne 
aktivnosti, tako kot so naši 
športniki pričeli s treningi in 
tekmovanji, pa tudi pevci ne 
držijo križem rok. V septem
bru, ko so se po počitnicah 
ponovno zbrali pod vodstvom 
tov. Raucha, so izvolili svoj 
odbor: predsednik zbora je 
Zvone Pavlin, njegov namestnik 
Bogo Sive, za denarne posle je 
zadolžena Marija Udovč, tajnica 
pa je Marija Jerele.

Z novo sezono je naš zbor 
dobil 7 novih članov in sedaj se 
vsi skupaj pripravljajo na nastop 
na proslavi, ki bo v počastitev 
občinskega praznika in oblet
nice SKOJ. Na tej prireditvi

bodo zapeli združeni pevski 
zbori, med katerimi bo tudi naš 
zbor.

RDEČI KOTICFK
Vsi, ki radi berete, se 

seznanjate z družbenimi, s 
političnimi in z ekonom
skimi dogajanji po svetu in 
doma, vabljeni v „rdeči 
kotiček”! Naj vas seznanimo 
še z dvema knjigama, 
ki si ju lahko izposodite:

— Vida Tomšič: Ženska- 
delo-druži na-druž ba

-Colombo 1975/76

ČIGAV JEDILNIK? IZVRŠNI SVET
•••••••••••••••••a •

Čakajoč na... j
•

V Brežicah še vedno ča- j 
kamo na direktorja (indivi- : 
dualnega poslovodnega or- j 
gana). Avgusta je bil sicer v j 
športni (!? ) prilogi DEIA | 
razpis, pa se ni nihče javil. • 
Mogoče se bo prihodnje j 
leto, kajti lani se tudi ni... • 

_________________________J

Kdo je
Janez Menart?

V prejšnji številki „Kurirja” 
smo objavili pesem našega zna
nega pesnika Janeza Menarta: 
Ljubi kruhek. Na žalost neka
teri ne vedo kdo je Janez 
Menart in sprašujejo, kje v naši 
delovni organizaciji je ta pesnik 
zaposlen. Vsem tem pojasnju
jemo, da Janez Menart ni 
zaposlen v naši DO.

IMV KURIR izdaja delovna 
organizacija Industije motor- 
n ih vozil Novo mesto — 
Izhaja vsakih 14 dni v 6200 
izvodih — Ureja uredniški 
odbor — Glavni urednik 
Andrej tolar, odgovorni 

urednik Simo Gogič — Ured
ništvo in uprava: Novo
mesto. Zagrebška cesta 
18/20 — Grafična priprave 
ČZP Dolenjski list. Novo 
mesto; tisk: Knjigotisk Novo 
mesto.

Delavci TOZD Tovarna avto
mobilskih prikolic v Brežicah 
združujemo sredstva med osta
lim tudi za malico, ki jo 
použijemo vsak delovni dan z 
večjim ali manjšim tekom. Žal 
pa nikoli ne vemo niti za en dan 
naprej, kaj bomo jedli, saj pri 
sestavljanju jedilnega lista ne 
sodeluje noben predstavnik de

lavcev, ki ni zaposlen ravno v 
kuhinji. Pa tudi poti na oglasno 
desko jedilnik ne najde. 

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••*

POPRAVEK

Tiskarski škrat nam jo je v 
zadnji, posebni izdaji našega 
časopisa malce zagodel: številka 
je izšla 9. oktobra in ne 9. sep
tembra, kot je po pomoti ti

skano v glavi izdaje. Bralce pro- 
amo, da upoštevajo pravilen 
datum. UREDNIŠTVO

POROČILO
K PREDLOGU SKLEPA, DA DEL TRDINOVE 
CESTE V NOVEM MESTU PRENEHA BITI JAV
NA CESTA

Po urbanističnem načrtu Novega mesta je predel med Karlov
ško cesto, potokom Težka voda ter grebenom Grma opredeljen 
kot perspektivno razvojno območje IMV.

Posegi na osrednje površine v tem kompleksu sledijo prav v 
tem planskem obdobju, saj je v gradnji industrijski tir, za katerega 

je Republiški sekretariat za industrijo že izdal gradbeno dovolje
nje 9. 8. 1979, tik pred realizacijo pa so objekti razširitev pre 

semice, skladišče in tovarna prikolic. Ti objekti so medsebojno 
tehnološko povezani in segajo tudi na obstoječo Trdinovo cesto, 
tako da javna prometna povezava Grm — Gotna vas in Gotna vas 
— Šmihel preko grmskega polja ne bo več mogoča niti dopustna, 
saj bo na tem prostoru nastala strnjena poeidava in tovarniško 
dvorišče.

Gornje poročilo in spodnjo skico o ukinitvi dela Trdinove ceste je 
objavilo novo delegatsko glasilo „ODLOČAJMO!” občinske skup
ščine Novo mesto konec septembra.


